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Protokół Nr LXIII/10 
z sesji Rady Miejskiej 

w dniu 9 listopada 2010 r. 
 
 
       Przewodniczący Rady Miejskiej - Bronisław Patynko o godz. 1310 w sali 
konferencyjnej restauracji Abis w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady sześćdziesiątej 
trzeciej po wyborach, a zarazem dwunastej w tym roku, zwołanej na wniosek Burmistrza – 
nadzwyczajnej sesji. Po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oznajmił, iż zgodnie  
z podpisaną listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, co wobec 
ustawowego składu rady wynoszącego 21 osób, stanowi kworum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się 
następująco:  
 

   1. Otwarcie obrad. 
  2. Podjęcie uchwał: 
      1/ w sprawie utworzenia samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Centrum  
           Integracji Społecznej w wyniku przekształcenia Centrum Integracji Społecznej  
           działającego w formie gospodarstwa pomocniczego przy Ośrodku Pomocy  
           Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
      2/ ustanowienia Statutu Centrum Integracji Społecznej. 
  3. Podsumowanie i zakończenie pracy V kadencji Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej.        
  4. Zamknięcie obrad.  
 
Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania, głosy będą liczone przez 
wiceprzewodniczącego rady - p. Andrzeja Wziątka.   
      Pyta też, czy Pani Burmistrz zgłasza dodatkowe propozycje do proponowanego 
porządku dziennego?  
      W związku z tym, że nie było żadnej propozycji zmiany do porządku obrad, 
Przewodniczący poinformował, że realizacja porządku dziennego będzie prowadzona 
zgodnie z rozesłanym zawiadomieniem na sesję.   
 
Ad 2.  
1. Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i poprosił Panią 
Burmistrz o informację dotyczącą pierwszego projektu uchwały. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
utworzenia samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Centrum Integracji 
Społecznej, w wyniku przekształcenia Centrum Integracji Społecznej działającego  
w formie gospodarstwa pomocniczego przy Ośrodku Pomocy Społecznej w Bystrzycy 
Kłodzkiej.  
         Poinformowała, że Centrum Integracji Społecznej zostało utworzone Zarządzeniem 
Nr 0151-6/2004 Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 12 stycznia 2004 r. w sprawie 
utworzenia Centrum Integracji Społecznej z siedzibą w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. 1-go 
Maja 1. Centrum działa w formie gospodarstwa pomocniczego przy jednostce budżetowej 
Gminy Bystrzyca Kłodzka – Ośrodku Pomocy Społecznej. Wykonuje zadania określone  
w ustawie z dnia 13 czerwca 2003 r. o zatrudnieniu socjalnym.  

W czasie swojej działalności Centrum zorganizowało zajęcia integracji zawodowej  
i społecznej dla około 450 nieaktywnych zawodowo mieszkańców gminy, z których ponad 
połowa uzyskała i utrzymuje nadal zatrudnienie. 

Centrum Integracji Społecznej skutecznie pozyskuje środki na realizację 
ustawowych zadań. Od 2004 r. Centrum zrealizowało lub nadal realizuje 7 projektów 
współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego oraz innych 
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źródeł. W 2010 r. realizowane są jednocześnie 3 projekty: 2 w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, oraz 1 z innych źródeł. Od października 2010 r. 
planowane jest rozpoczęcie realizacji kolejnego projektu, współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego, którego zakończenie nastąpi w 2013 r. 

Dzięki działalności Centrum Integracji Społecznej, oraz uruchomieniu środków  
z Europejskiego Funduszu Społecznego liczba rodzin korzystających ze świadczeń 
Ośrodka Pomocy Społecznej zmniejszyła się z 970 w roku 2009  na 761 w roku 2010 

Na zasadzie art. 87 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. Przepisy 
wprowadzające ustawę o finansach publicznych z dniem 31 grudnia 2010 r. zakończeniu 
ulega likwidacja gospodarstw pomocniczych gminnych, powiatowych i wojewódzkich 
jednostek budżetowych. Istotnym elementem zapewniającym ciągłość świadczenia usług 
reintegracji społeczno-zawodowej (oraz ciągłość realizacji projektów) jest prawne 
zagwarantowanie przejęcia praw i obowiązków oraz statusu jednostki. Jest to o tyle 
ważne, iż Centrum Integracji Społecznej skutecznie realizuje i pozyskuje środki na 
realizację zadań publicznych adresowanych do osób bezrobotnych (zagrożonych 
wykluczeniem społecznym).  

W myśl art. 4 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 22 lipca 2010 r. o zmianie ustawy  
o zatrudnieniu socjalnym oraz niektórych innych ustaw w związku z art. 14 ust. 7a i art. 16 
ust. 1 i 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych oraz art. 3 ust. 2 pkt 1 
lit. b ustawy z dnia 13 czerwca 2003 r. o zatrudnieniu socjalnym, organ stanowiący gminy, 
która uzyskała dla wyodrębnionej jednostki organizacyjnej, będącej gospodarstwem 
pomocniczym, status centrum integracji społecznej, może, w terminie do dnia 31 grudnia 
2010 r. przekształcić Centrum Integracji Społecznej, w Centrum funkcjonujące w formie 
jednostki budżetowej. Stosownie do art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 22 lipca 2010 r. o zmianie 
ustawy o zatrudnieniu socjalnym oraz niektórych innych ustaw, podmiot przekształcony 
przejmuje prawa i obowiązki dotychczasowego centrum integracji społecznej.  

„Przejęcie praw i obowiązków” w rozumieniu art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 22 lipca 
2010 r. (o zmianie ustawy o zatrudnieniu socjalnym) oznacza również przejęcie 
zobowiązań, wynikających ze stosunku pracy. W szczególności w myśl art. 231 § 1 
Kodeksu Pracy w razie przejścia zakładu pracy lub jego części na innego pracodawcę 
staje się on z mocy prawa stroną w dotychczasowych stosunkach pracy. 
       Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. „h” ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym  podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających 
zakres zwykłego zarządu, dotyczących tworzenia, likwidacji i reorganizacji 
przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych jednostek organizacyjnych oraz 
wyposażanie ich w majątek należy do wyłącznej właściwości rady gminy. 
       Stosownie do art. 16 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, tworząc jednostki 
budżetowej, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego określa nazwę  
i siedzibę zakładu, przedmiot jego działalności, źródła przychodów własnych zakładu, stan 
wyposażenia zakładu w środki obrotowe oraz składniki majątkowe przekazane zakładowi 
w użytkowanie. 
        Przekształcenie Centrum Integracji Społecznej w samorządowy zakład budżetowy 
zapewni ciągłość jego funkcjonowania, w tym zachowanie statusu centrum integracji 
społecznej nadanego przez Wojewodę Dolnośląskiego, zgodnie z zapisami ustawy  
o zatrudnieniu socjalnym. Centrum będzie nadal mogło wypracowywać środki finansowe 
na pokrycie kosztów realizacji zadań z zakresu reintegracji społecznej i zawodowej.  
Przekształcenie Centrum umożliwi jednocześnie płynne przejęcie zobowiązań 
wynikających z realizacji projektów adresowanych do nieaktywnych zawodowo 
mieszkańców gminy Bystrzyca Kłodzka, a dofinansowywanych ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego. 
2/ Jan Malej - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych - poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 3 listopada 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie utworzenia samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Centrum 
Integracji Społecznej w wyniku przekształcenia Centrum Integracji Społecznej 
działającego w formie gospodarstwa pomocniczego przy Ośrodku Pomocy Społecznej  
w Bystrzycy Kłodzkiej.  
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3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 3 listopada 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie utworzenia samorządowego zakładu budżetowego  
o nazwie Centrum Integracji Społecznej w wyniku przekształcenia Centrum Integracji 
Społecznej działającego w formie gospodarstwa pomocniczego przy Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej.  
     W związku z tym, że nie było uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym treści 
projektu uchwały ze strony radnych, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały 
     Rada w obecności 21 radnych, w głosowaniu jawnym, 21 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:   

       Uchwałę Nr LXIII/551/10 
utworzenia samorządowego zakładu budżetowego 

o nazwie Centrum Integracji Społecznej w wyniku przekształcenia 
Centrum Integracji Społecznej działającego w formie gospodarstwa 

pomocniczego przy Ośrodku Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 2 

 
2. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały i poprosił Panią 
Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
ustanowienia Statutu Centrum Integracji Społecznej. Poinformowała, iż w związku z tym, 
że samorządowy zakład budżetowy nie może funkcjonować bez statutu, stąd propozycja, 
aby taki statut Centrum Integracji Społecznej przyjąć. Są tu ujęte wszystkie te zadania, 
które centrum realizowało do tej pory, jak również jest określona siedziba centrum, oraz to, 
że CIS jest pracodawcą.  
2/ Jan Malej - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych - poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 3 listopada 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie ustanowienia Statutu Centrum Integracji Społecznej. 
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 3 listopada 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustanowienia Statutu Centrum Integracji Społecznej.  
      W związku z tym, że nie było uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym treści 
projektu uchwały ze strony radnych, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały 
     Rada w obecności 21 radnych, w głosowaniu jawnym, 21 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:   

       Uchwałę Nr LXIII/552/10 
w sprawie ustanowienia Statutu Centrum Integracji Społecznej  

- stanowiącą załącznik nr 3 
Ad 3.  
Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Podsumowania  
i zakończenia pracy V kadencji Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej.  
Następnie przedstawił krótką charakterystykę mijającej V kadencji Rady Miejskiej. Od 12 
listopada 2006 r. do dnia dzisiejszego w składzie osobowym radnych nastąpiły 4 zmiany. 
W tym okresie czasu odbyły się, łącznie z dzisiejszą, 63 sesje, w trakcie których szanowna 
rada podjęła 552 uchwały, czyli średnio prawie 9 uchwał na jedną sesję. Podjęte uchwały 
regulowany szereg istotnych zagadnień dotyczących funkcjonowania i rozwoju naszej 
małej ojczyzny, jaka jest nasza gmina bystrzycka. Pogratulował wszystkim radnym oraz 
sobie za osiągniętą wysoką frekwencję uczestnictwa w obradach Rady Miejskiej, która 
wyniosła 92%. Zwracając się do radnych mówi, że pracowali wspólnie przez 4 lata i teraz 
dziękuje im za ten bardzo owocny okres wspólnego działania.   
Renata Surma - Burmistrz - przyłącza się do podziękowań p. Przewodniczącego  
i serdecznie dziękuje szanownej radzie za 4 lata współpracy, za te wszystkie podjęte 
uchwały, za wszystkie działania, inwestycje i remonty oraz inne sprawy, które były 
przedmiotem obrad poszczególnych sesji. Miała to szczęście pracować z dobrymi 
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pracownikami w urzędzie i za to im bardzo serdecznie dziękuje. Ale nie tylko w urzędzie – 
również czy to z dyrektorami jednostek podległych, czy to dyrektorami szkół, jak również 
ich pracownikami podległymi. Za to właśnie serdecznie tym wszystkim podziękowała. Przy 
tej okazji podziękowała także wszystkim mieszkańcom, wszystkim sołtysom, radom 
sołeckim, kołom gospodyń wiejskich, strażom pożarnym, zespołom śpiewaczym, jak 
również wszystkim stowarzyszeniom, których - miała to szczęście na tej drodze spotkać  
i z którymi najczęściej współpraca układała się dobrze i bardzo dobrze. Przez te 4 lata 
wykonano szereg różnego rodzaju remontów, czy prac inwestycyjnych i udało się uzbierać 
tego wszystkiego na kwotę prawie 55 mln zł, z czego pozyskano około 25 mln zł środków  
z zewnątrz. Jest to „nasza” wspólna praca, nie tylko „nas tutaj” w radzie, ale również  
i wszystkich urzędników, dyrektorów jednostek podległych, dyrektorów szkół – za co 
serdecznie dziękuje i życzy, aby można było funkcjonować w następnej kadencji i aby 
mogli się wspólnie spotkać.  
Przewodniczący - odczytał pismo od senatora p. Jurcewicza, dotyczące zbliżającego się 
końca V kadencji, w którym to p. senator składa podziękowania za wspólna pracę  
i zaangażowanie na rzecz rozwoju miasta oraz jego mieszkańców. Napisał, że troska  
o miasto i umiejętność osiągania niejednokrotnie kompromisu, to wartości, które pozwalają 
budować lepszą przyszłość. Mijająca kadencja to dobrze wykorzystany czas, to silna  
i nowoczesna gmina przyjazna mieszkańcom. Życzył również, aby każda następna 
kadencja umacniała więzi rady, aby współpraca była coraz lepsza, a ilość wspólnych 
inicjatyw i realizowanych przedsięwzięć stale rosła.  
     Następnie p. Przewodniczącym Rady wraz z p. Burmistrz wspólnie , dziękując za 4 lata 
współpracy, wręczyli wszystkim radnym grawertony (podziękowanie za wspólną pracę ze 
zdjęciem wszystkich radnych) oraz upominki dyrektorom szkół i dyrektorom jednostek 
podległych, p. wiceburmistrz, p. sekretarzowi oraz p. skarbnik.  
Z kolei p. Przewodniczący Rady oraz panowie Wiceprzewodniczący Rady wręczyli 
również p. Burmistrz.  
     Po tym, w imieniu dyrektorów szkół i przedszkola, kilku z nich wręczyło kwiaty dla  
p. Burmistrz, p. Wiceburmistrz, p. Przewodniczącego Rady p. Wiceprzewodniczących 
Rady.  
Pani Halina Krzysztofik - dyrektor Szkoły Podstawowej w Pławnicy - podziękowała  
V kadencji Rady Miejskiej, władzom za wspólnie wykonane zadania. Uważa, że dobrze się 
dzieje, iż tak dziękujemy sobie nawzajem, dajemy sobie upominki, bo oni zawsze uczą, że 
wdzięczność jest cechą prawdziwego człowieka, czyli człowieczeństwa. Tak więc dziękuje 
w imieniu dyrektorów za te wspólne działania, choć nie ukrywa, że oczekiwań jest bardzo 
dużo, ale nie dla siebie, tylko dla ich środowiska, dla dzieci, dla mieszkańców, dla gminy. 
Wiele zadań wspólnie z Radą Miejską oraz p. Burmistrz i Wiceburmistrz też wykonywali  
i włączyli się w wiele działań tak, żeby przynosić radość. Uważa, że tak właśnie powinni 
pełnić swoje funkcje, bo dobrze, że są tacy społecznicy, tacy ludzie, którzy robią nie za 
coś, ale robią to z serca i tego życzy wszystkich w dalszym ciągu, aby robić z serca i dla 
serca.  
Przewodniczący - podziękował przedstawicielom jednostek oświaty za życzenia i za 
piękne bukiety kwiatów.  
  
Ad 4. Zamknięcie obrad 
      Wobec wyczerpania porządku obrad - Przewodniczący podziękował wszystkim 
obecnym za udział i  z a m k n ą ł    o b r a d y sześćdziesiątej trzeciej – ostatniej, 
nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej V kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 14.00 
 
 
Protokołowała: Wioletta Regulska 
 
 
 


